
辽阳博物馆藏战国铜鼎铭文补释

孙合肥
(安徽 淮南 232038)

摘要: 辽阳博物馆收藏了一件 1993 年在辽阳市东电四公司出土的战国铜鼎。《中国国家博物馆馆刊》2012 年第 9 期刊发了铜鼎的照片和铭文。李智裕先生对铜鼎铭文作了很好的讨论。我们在李智裕先生讨论的基础上对铜鼎铭文作进一步的释读, 我们认为铭文中的“稍成”读为“宛城”, 与燕玺中的“宛阳”有关。

关键词: 战国; 铜鼎铭文; 燕国; 宛城

Supplementary Interpretation on the Inscription of the Warring States Period Bronze Ding-tripod
Collected by Liaoyang Museum

Sun Hefei
(Huainan, Anhui 232038)

Abstract: The Ding-tripod of the Warring States Period was unearthed from the Fourth Northeast Electric Power Engineering Company of Liaoyang City in 1993, and it is now housed in the Liaoyang Museum. Its photograph and inscription was published in the Journal of National Museum of China (Issue 9, 2012). This paper re-interprets the inscriptions based on Prof. Li Zhiyu's opinion, and suggests that Juan Cheng 稍成 should be read as Wan Cheng 宛城, has a deep relationship with Wan Yang 宛阳 inscribed on the seals of Yan State.

Keywords: the Warring States period, inscriptions on bronze Ding-tripod, Yan State, Wan Cheng 宛城